



Tamdeen Youth Foundation
مؤسسة تمدين شباب

مؤسسة تمدين شباب

استجابة خضراء ... استدامة بيئية



War in Yemen Undermines Natural Resources

Yemen is one of the countries most affected by climate change in the world. In light of the war, lack of control, and weak state authority, the environment in Yemen has been severely damaged. Human activities in reservations and islands have increased and resulted in a lot of damage to the environment and natural resources. The domestic gas crisis has also led people to cut down trees and grow the wood-burning trade, causing a decline in vegetation cover, and undermining natural resources and ecosystems essential for economic growth and human well-being.

Urgent action is therefore needed to address the environmental damage caused by the war in Yemen, including measures to prevent further destruction, restore damaged ecosystems, and promote sustainable development. This requires the cooperation of all parties to the conflict, as well as the international community, to ensure the protection of the environment and the well-being of Yemenis.

الحرب في اليمن تقوض الموارد الطبيعية

تعتبر اليمن واحدة من الدول الأكثر تضرراً من التغيرات المناخية في العالم، وفي ظل الحرب وغياب الرقابة وضعف سلطة الدولة، تعددت صور الأضرار التي تعرضت لها البيئة في اليمن، حيث زادت الأنشطة البشرية في مناطق المحميات والجزر ونتج عنها الكثير من الأضرار بالبيئة والموارد الطبيعية. كما دفعت أزمة انعدام الغاز المنزلي الناس إلى قطع الأشجار وتنامي تجارة الاحتطاب، مما تسبب في تراجع مساحة الغطاء النباتي، وتقويض الموارد الطبيعية والنظم البيئية الضرورية للنمو الاقتصادي ورفاهية الإنسان.

لذلك هناك حاجة إلى اتخاذ إجراءات عاجلة لمعالجة الضرر البيئي الناجم عن الحرب في اليمن، بما في ذلك تدابير لمنع المزيد من الدمار، واستعادة النظم البيئية المتضررة، وتعزيز التنمية المستدامة، وهذا يتطلب تعاون جميع أطراف النزاع، وكذلك المجتمع الدولي، لضمان حماية البيئة ورفاهية الشعب اليمني.

Climate Change Threatens People's Lives and Livelihoods



The effects of climate change on Yemen are increasing with the changing rainfall seasons, flood disasters, high temperatures and droughts, which threatens people's livelihoods and properties.

Flash floods have affected water sources, and caused damage to potable water supplies in many areas, epidemics have spread considerably, and fever rates have increased as well.

UN reports indicate that Yemen faces significant temperature fluctuations, with the average temperature rising by 0.5 degrees Celsius over the past decade.

The effects of desertification in Yemen are also increasing alarmingly, with about 50% of Yemen's agricultural land classified as susceptible to desertification.

Yemen is below the water poverty line if its per capita income is less than 1,000 m3 per year. Per capita per year is less than 80% m3, and this value is constantly decreasing.

The climate change crisis is severely affecting Yemen's local and rural communities, especially in the field of water, agriculture and health, causing natural disasters and health, humanitarian and economic crises.

التغيرات المناخية تهدد حياة السكان ومصادر عيشهم

تتنامى الآثار الناجمة عن التغيرات المناخية على اليمن، في تغير مواسم سقوط الأمطار، وكوارث السيول، وارتفاع درجة الحرارة، والجفاف... مما يهدد مصادر عيش السكان وممتلكاتهم. لقد أثرت الفيضانات المفاجئة على مصادر المياه، وبسببها تعرضت إمدادات المياه الصالحة للشرب للتلف في مناطق عديدة، وتفشيت الأوبئة بشكل كبير، وارتفعت معدلات الإصابة بأمراض الحميات. تشير تقارير الأمم المتحدة إلى أن اليمن يواجه تقلبات كبيرة في درجات الحرارة، حيث ارتفع متوسط درجة الحرارة بنسبة 50 درجة مئوية خلال العقد الماضي.

كما تزداد تأثيرات التصحر في اليمن بشكل مقلق، حيث تصنف حوالي 50% من الأراضي الزراعية في اليمن على أنها معرضة للتصحر.

تعتبر الدولة تحت خط الفقر المائي إذا كان نصيب الفرد فيها أقل من 1000 م³ في العام. و في اليمن، نصيب الفرد في العام أقل من 80% م³، وهذه القيمة في تناقص مستمر.

إن أزمة التغير المناخي صارت تؤثر بشدة على المجتمعات المحلية والريفية باليمن، خاصة في مجال المياه والزراعة والصحة، مما يتسبب بكوارث طبيعية وأزمات صحية وإنسانية واقتصادية.



Climate Change Threatens People's Lives Livelihoods

The effects of climate change on Yemen are increasing with the changing rainfall seasons, flood disasters, high temperatures and droughts, which threatens people's livelihoods and properties.

Flash floods have affected water sources, and caused damage to potable water supplies in many areas, epidemics have spread considerably, and fever rates have increased as well. UN reports indicate that Yemen faces significant temperature fluctuations, with the average temperature rising by 0.5 degrees Celsius over the past decade.

The effects of desertification in Yemen are also increasing alarmingly, with about 50% of Yemen's agricultural land classified as susceptible to desertification.

Yemen is below the water poverty line if its per capita income is less than 1,000 m3 per year. Per capita per year is less than 80% m3, and this value is constantly decreasing.

The climate change crisis is severely affecting Yemen's local and rural communities, especially in the field of water, agriculture and health, causing natural disasters and health, humanitarian and economic crises.

التنمية المستدامة والعمل المناخي

التنمية المستدامة والعمل المناخي يرتبطان بشكل وثيق، وكلاهما ضروري لرفاهية البشرية في الحاضر والمستقبل. فالتنمية المستدامة تهدف إلى تحقيق التنمية الاقتصادية والاجتماعية والبيئية بشكل متوازن، وتحسين جودة الحياة للأفراد والمجتمعات، فيما التغيرات المناخية تؤثر على الاقتصاد والبيئة والصحة والأمن الغذائي والمائي والطاقي، وتزيد من تعرض الأفراد والمجتمعات للكوارث الطبيعية والأزمات البيئية.

وبالتالي، فإن العمل المشترك والتنسيق بين الحكومات والمجتمعات المحلية والقطاع الخاص والمنظمات الأممية والدولية والمجتمع المدني يعد أساسياً لتحقيق التنمية المستدامة ومواجهة التحديات المتعلقة بالتغيرات المناخية، وتأمين رفاهية البشرية في الحاضر والمستقبل.

Signing of the Climate and Environment Charter for Humanitarian Organizations

Tamdeen Youth Foundation is proud to sign the Climate and Environment Charter for Humanitarian Organizations on July 22, 2021.

This charter is our commitment to play our part in responding to climate and environmental crises, helping people adapt to the growing impacts of these crises, maximizing the environmental sustainability of humanitarian programs and operations and reducing greenhouse gas emissions. Leave No One Behind... We Only Have One Planet.



التوقيع على ميثاق المناخ والبيئة للمنظمات الإنسانية

تفخر مؤسسة تمدين شباب بالتوقيع على ميثاق المناخ والبيئة للمنظمات الإنسانية في الـ 22 من يوليو 2021م.

هذا الميثاق هو التزامنا بالقيام بدورنا في الاستجابة للأزمات المناخية والبيئية، ومساعدة الناس على التكيف مع الآثار المتزايدة لهذه الأزمات، وتعظيم الاستدامة البيئية للبرامج والعمليات الإنسانية وتقليل انبعاثات غازات الاحتباس الحراري... لا ينبغي ترك أحد وراء الركب، لأن لدينا كوكب واحد فقط.



Tamdeen Youth Foundation's Environmental Policy

Tamdeen Youth Foundation is committed to the Climate and Environment Charter for humanitarian organizations, the Paris Climate Agreement goals, and hard work towards achieving them. It adheres to the green response standards and disaster risk reduction, in all its relief and development programs, projects and activities as well, and pursues an environmental policy that ensures sustainability and reduces any potential damage to the environment:

- We support community environmental awareness.
- We study the environmental impact of all projects and operations.
- We integrate environmental sustainability into all of the Foundation's activities.
- We apply environmental laws and international standards.
- We encourage the use of natural, renewable and environmentally friendly resources.
- We train staff to improve the energy and water efficiency of the Foundation's facilities.
- We calculate the carbon footprint at several levels (foundation, individuals) and address its effects through afforestation.



السياسة البيئية لمؤسسة تمدين شباب

تلتزم مؤسسة تمدين شباب بميثاق المناخ والبيئة للمنظمات الإنسانية، وبأهداف اتفاقية باريس للمناخ والعمل الجاد على تحقيقها، كما تلتزم بمعايير الاستجابة الخضراء، والحد من مخاطر الكوارث، في جميع برامجها ومشاريعها الإغاثية والتنمية وأنشطتها أيضاً، وتنتهج سياسة بيئية تضمن الاستدامة والحد من أي أضرار محتملة على البيئة.

- . ندعم الوعي البيئي المجتمعي.
- . ندرس الأثر البيئي لكافة المشاريع والعمليات.
- . ندمج الاستدامة البيئية في كل أنشطة المؤسسة.
- . نطبق القوانين البيئية والمعايير الدولية.
- . نشجع استخدام الموارد الطبيعية والمتجددة والصديقة للبيئة.
- . ندرب الموظفين على تحسين كفاءة استخدام الطاقة والمياه في مرافق المؤسسة.
- . نقوم باحتساب البصمة الكربونية على عدة مستويات (مؤسسة، أفراد) ونعالج آثارها من خلال التشجير.

Geographical Scope

- Taiz
- Ibb
- Aden
- Lahij
- Dhammar
- Abyan



النطاق الجغرافي

- تعز
- إب
- عدن
- لحج
- ذمار
- أبين





Some of Tamdeen Youth Foundation's Projects in the Field of Environment and Climate

Establishment, Rehabilitation and Awareness-Raising of Flood Early Warning System

Funded by UNDP, Tamdeen Youth Foundation implemented "Sustainable Water Resources Management Project and Awareness Raising of the Flood Early Warning System" from February 2020 to June 23, 2023. The project rehabilitated and built the capacity of 12 Water User Associations in Zanjibar and Khanfir districts in resolving water-based conflicts in the target areas. Each Water User Association developed an annual implementation plan for disaster risk reduction and early warning "pre-disaster – during disaster – post-disaster"

من مشاريع مؤسسة تمدين شباب في مجال البيئة والمناخ

إنشاء وتأهيل ورفع الوعي بنظام الإنذار المبكر للفيضانات

بتمويل من البرنامج الإنمائي للأمم المتحدة نفذت مؤسسة تمدين شباب خلال الفترة من فبراير 2022م وحتى يونيو 2023م مشروع الإدارة المستدامة للموارد المائية، ورفع الوعي بنظام الإنذار المبكر للفيضانات، والذي عمل على تأهيل وبناء قدرات 12 جمعية مستخدمي مياه في مديرتي زنجبار وخنفر في حل النزاعات القائمة على المياه في المناطق المستهدفة، وطورت كل جمعية من جمعيات مستخدمي المياه خطة تنفيذية سنوية للحد من مخاطر الكوارث والإنذار المبكر - ما قبل الكارثة - أثناء الكارثة - ما بعد الكارثة :



“Supporting Resilient Livelihoods, Food Security, and Climate Adaptation in Yemen, Joint Programme (ERRY III)”

Co-funded by the European Union (EU) and Government of Sweden and in Partnership with the United Nations Development Programme (UNDP), Tamdeen Youth Foundation (TYF) implemented (ERRY III) from March 2023 to December 2023. The project created sustainable livelihood opportunities for 1,200 families.

دعم سبُل العيش المرن والتكيف مع المناخ

نفذت مؤسسة تمدين شباب مشروع دعم سبُل العيش المرن والتكيف مع المناخ، بالشراكة مع البرنامج الإنمائي للأمم المتحدة، وتمويل من قبل الاتحاد الأوروبي وحكومة السويد، خلال الفترة من مارس 2023م حتى ديسمبر 2023م. وتمكن المشروع من إيجاد فرص عيش مستدامة لـ 1200 أسرة.



Field Schools and Irrigation Distillation Systems

Funded by the UN Food and Agriculture Organization (FAO), Tamdeen Youth Foundation implemented "Smallholders Productivity Restoration and Enhancement Project in Yemen - Horticulture and FFS Subcomponents", from May to August 2020, in Dimnat Khadir, Maqbanah, and Al Ma'afer districts, Taiz Governorate. The project succeeded in:

- Establishing 6 field schools in the targeted districts.
- Training 460 farmers on innovative and sustainable farming methods.
- Training 120 farmers in horticulture and installation of distillation irrigation systems.



مدارس حقلية وأنظمة ري بالتقطير

نفذت المؤسسة مشروع تعزيز واستعادة إنتاجية صغار المزارعين - المدارس الحقلية في مديريات دمنة خدير، ومقبنة، والمعافر - محافظة تعز، بتمويل من منظمة الأغذية والزراعة التابعة للأمم المتحدة (الفاو)، خلال الفترة مايو - أغسطس 2020م، ونجح المشروع في :

- إنشاء 6 مدارس حقلية في المديريات المستهدفة.
- تدريب 460 مزارع حول أساليب الزراعة المبتكرة والمستدامة عبر المدارس الحقلية.
- تدريب 120 مزارع على البستنة وتركيب أنظمة الري بالتقطير.



Improving Farming Practices

From June to December 2020, Tamdeen Youth Foundation implemented the "Food Security and Livelihood Support Project" in Al Musaymir, Al Mellah and Radfan districts, Lahij Governorate, and trained 8,150 families in modern farming methods and environmentally friendly and sustainable practices that use clean energy and resources efficiently, and improve crop productivity and quality of food produced.

تحسين ممارسات الزراعة

خلال الفترة من يونيو 2020م وحتى ديسمبر 2020م، نفذت مؤسسة تمدين شباب مشروع دعم سبل العيش والأمن الغذائي في مديريات المُسيمير والملاح وردفان، بمحافظة لحج، وقامت بتدريب 8150 أسرة على أساليب الزراعة الحديثة والممارسات المستدامة والصديقة للبيئة، التي تستخدم الطاقة النظيفة والموارد بكفاءة، وتحسن إنتاجية المحاصيل وجودة الأغذية المنتجة.



Renewable and Clean Energy

From November 2019 to June 2020, Tamdeen Youth Foundation, in partnership with UNICEF, implemented the "Emergency Interventions and Rehabilitation of WASH Facilities in Dhammar Governorate".

Through the project, TYF was able to:

- Rehabilitate Qawan village water project in Jahran district and install a 22,500-watt solar power system, enabling 1410 residents of the village to have access to clean and sustainable drinking water.
- Provide 19 health facilities in Dawran Anis district with a solar power system.
- Provide 11 health facilities in Al Manar district with a solar power system.
- Provide 12 health facilities in Wessab Al Safil district with a solar power system.



الطاقة المتجددة والنظيفة

خلال الفترة من نوفمبر 2019م - يونيو 2020م، نفذت مؤسسة تمدين شباب، وبالشراكة مع منظمة اليونيسف، مشروع التدخلات الطارئة للمياه والإصحاح البيئي في محافظة ذمار وتمكنت من خلال المشروع في:

- إعادة تأهيل مشروع مياه قرية قعوان في مديرية جهران وقامت بتركيب منظومة طاقة شمسية بقدرة 22500 وات، ومكنت سكان القرية البالغ عددهم 1410 شخص من الحصول على مياه شرب نظيفة ومستدامة.
- تزويد 19 مرفق صحي في مديرية صوران أنس بمنظومة طاقة شمسية.
- تزويد 11 مرفق صحي في مديرية المنار بمنظومة طاقة شمسية.
- تزويد 12 مرفق صحي في مديرية وصاب والسافل بمنظومة طاقة شمسية.

Medical Incinerators for Safe Waste Disposal

Tamdeen Youth Foundation has built two medical incinerators for safe disposal of waste in two health units (Abu Mazen Health Unit, and Marah Al Aqhouz Health Unit in Maqbanah District, Taiz Governorate), as part of the "Health and Nutrition Emergency Interventions Project" implemented by TYF in 2022, with the support of Yemen Humanitarian Fund YHF.



مخارق طلبة للتخلص الآمن من النفايات

قامت مؤسسة تمدين شباب ببناء وتشبيد مخرقين طبيين للتخلص من النفايات والمخلفات بطريقة سليمة وآمنة في وحدتين صحيين: وحدة أبومازن الصحية، ووحدة مرح الأقحوز الصحية في مديرية مقبنة بمحافظة تعز، وذلك ضمن مشروع التدخلات الطارئة في الصحة والتغذية الذي نفذته المؤسسة في العام 2022م، بدعم من صندوق التمويل الإنساني في اليمن YHF.



Enhancing Community Resilience to Disasters

From August 2021 to October 2022, Tamdeen Youth Foundation, with the support of Yemen Humanitarian Fund YHF, was able to rehabilitate three community assets in Maqbanah district, Taiz Governorate, to enhance people's resilience to disasters and crises.

First asset: Rehabilitation of Al Arf Road in Al Habibah sub-district.

Second asset: Rehabilitation of Az Zara'eb Road in Al Warif sub-district.

Third asset: Rehabilitation of an irrigation canal in Wadi Khuzaija.



تعزيز الصمود المجتمعي في مواجهة الكوارث

خلال الفترة من أغسطس 2021م وحتى أكتوبر 2022م، تمكنت مؤسسة تمدين شباب، وبدعم من صندوق التمويل الإنساني YHF، من تأهيل ثلاثة أصول مجتمعية في مديرية مقبنة بمحافظة تعز لتعزيز قدرة السكان على الصمود في مواجهة الكوارث والأزمات.

الأصل الأول: إعادة تأهيل طريق العرف بعزلة الحبيبة.

الأصل الثاني: إعادة تأهيل طريق الزرائب بعزلة الوريث.

الأصل الثالث: إعادة تأهيل قناة الري الزراعية بوادي خزيمة.





Response to Floods

2020

In partnership with the International Organization for Migration (IOM) and in cooperation with the shelter cluster in Ibb, Tamdeen Youth Foundation implemented an emergency response to the displaced families affected by the floods in Far Al Udain district, Ibb governorate. TYF provided 130 families with integrated shelter and tents that provided protection and safe shelter for these families.

From July to October 2020, Tamdeen Youth Foundation, in partnership with the International Rescue Committee (IRC), implemented an emergency response to displaced families affected by the floods in Al Mualla district, Aden, and provided hygiene and health kits to 600 affected families

2023

From June to August 2023, Tamdeen Youth Foundation, in partnership with the International Rescue Committee (IRC), implemented the Emergency Flood Response Project in Taiz Governorate, funded by the European Commission Humanitarian Aid Office (ECHO). TYF was able to:

- Provide shelter and health kits to 243 affected families.
- Lift solid waste washed away by floods, and open water outlets in streets and neighborhoods of Al Arbaeen area, Al Mudhaffar district, and in Al Haraziya area in Salah district.
- Improve people's health and safety, reduce the risk of diseases and epidemics outbreak, and contribute to restoring normalcy in areas affected by the flood disasters.



الاستجابة لكوارث السيول والفيضانات

عام 2020م

بالشراكة مع المنظمة الدولية للهجرة IOM، وبالتعاون مع كتلة المأوى والإيواء بحور إب، نفذت مؤسسة تمدين شباب TYF استجابة طارئة للأسر النازحة المتضررة من السيول في مديرية فرع العدين بمحافظة إب، حيث زودت 130 أسرة بحقائب مأوى وخيام متكاملة، والتي وفرت الحماية والمأوى الآمن لهذه الأسر. - وخلال الفترة من يوليو - أكتوبر 2020م، نفذت مؤسسة تمدين شباب، بالشراكة مع لجنة الإنقاذ الدولية IRC، استجابة طارئة للأسر النازحة التي تضررت من السيول في مديرية المُعلا بعدن، وقدمت حقائب نظافة وحقائب صحية لـ 600 أسرة متضررة.

عام 2023م

خلال الفترة من يونيو وحتى أغسطس 2023م، نفذت مؤسسة تمدين شباب، بالشراكة مع لجنة الإنقاذ الدولية IRC مشروع الاستجابة الطارئة للفيضانات في محافظة تعز، الممول من مكتب المفوضية الأوروبية للمساعدات الإنسانية والحماية المدنية ECHO، وتمكنت من خلال المشروع من: - تقديم حقائب مأوى وحقائب صحية لعدد 243 أسرة متضررة. - رفع المخلفات الصلبة التي جرفتها السيول، وفتح منافذ تصريف المياه في الشوارع والأحياء بمنطقة الأربعين في مديرية العظفر، وفي منطقة الحرازية بمديرية صالة. - تحسين صحة وسلامة السكان، والحد من خطر تفشي الأمراض والأوبئة، والمساهمة في استعادة الحياة الطبيعية في المناطق المتضررة من كارثة السيول.



Research Study on "Climate Changes and Their Impact on Food Security"

In February 2023, Tamdeen Youth Foundation issued a research study on (Climate Changes and Their Impact on Food Security and Livelihoods in Al Ma'afer and Ash Shamayatain in Taiz Governorate).

The study was implemented in partnership with Oxfam and within the project's activities (Humanitarian Assistance and Resilience Project for Vulnerable IDPs and Host Communities), funded by the Danish International Development Agency. It revealed a lack of awareness of the concept of climate change and its impact on the environment and society, resulting in the absence of basic data on climate change and its impact on the community, lack of local readiness, and the unwillingness of local authorities, relevant government offices and departments and communities to deal with climate change, as a result of the absence of any plans by local authorities, offices and government departments to mitigate the negative effects of climate change.

It includes results and indicators that will contribute to climate policy planning. It also makes proposals and recommendations to the government, CSOs, and international organizations to pay attention to the issue of climate change, and to include it as a key priority among the current national development priorities.



دراسة بحثية عن "التغيرات المناخية وتأثيرها على الأمن الغذائي"

أصدرت مؤسسة تمدين شباب في فبراير من العام 2023م دراسة بحثية حول التغيرات المناخية وتأثيرها على الأمن الغذائي وسبل العيش في مديرتي المعافر والشامياتين بمحافظة تعز.

نفذت الدراسة بالشراكة مع منظمة أوكسفام وضمن أنشطة مشروع (المساعدة الإنسانية والقدرة على الصمود للنازحين والمجتمعات المضيفة)، الممول من الوكالة الدنماركية للتنمية الدولية، والتي كشفت عن الافتقار للوعي بمفهوم التغيرات المناخية وأثارها على البيئة والمجتمع. مما أدى إلى غياب البيانات الأساسية المتعلقة بالتغيرات المناخية وأثارها على المجتمع المحلي، وانعدام الجاهزية المحلية، وعدم استعداد السلطات المحلية والمكاتب والإدارات الحكومية ذات العلاقة والمجتمعات المحلية للتعامل مع التغيرات المناخية، نتيجة عدم وجود أي خطط لدى السلطات المحلية والمكاتب والإدارات الحكومية للتخفيف من الآثار السلبية للتغيرات المناخية.

تتضمن الدراسة نتائج ومؤشرات من شأنها المساهمة في تخطيط السياسات المناخية. كما تقدم مقترحات وتوصيات للحكومة ومنظمات المجتمع المدني، والمنظمات الدولية لأن تولي قضية التغير المناخي الاهتمام، وأن تدرجها الحكومة كأولوية رئيسية ضمن أولويات التنمية الوطنية الراهنة.

Initiatives

In October 2020, Tamdeen Youth Foundation adopted an initiative for civil society organizations to confront natural disasters and climate change.

<https://reliefweb.int/report/yemen/civil-society-organizations-warn-environmental-disaster-aden-and-call-preventive>

Civil society organizations warn of an environmental disaster in Aden and call for preventive measures to confront natural disasters and climate change

With the repeated disasters caused by torrential rains and low air over the past weeks in more than one region in Yemen and the loss of life and public and private property, we in civil society organizations express our sincere condolences and sympathy to the families of victims. We warn against the aggravation of the humanitarian situation in Yemen and leaving the country that has been in war for more than five years. We also declare our strong partnership with government, private sector and international organizations in helping affected families and dealing with the damage caused by torrential rain. At the same time, we call for a package of preventive measures to prevent the recurrence of tragedies and to embark on radical solutions, with the readiness to implement an effective response in future times of emergency, including:

- 1- Establish an emergency fund and address the financial and humanitarian burdens resulting from natural disasters that may confront the country.
- 2- Reconsideration of the random construction files, buildings located in the torrents, and accounting the causers.
- 3- Preparing an urgent response plan to confront the risks of epidemics and diseases such as cholera, malaria, dengue fever and others, especially in Aden city due to the stagnation of rainwater in the neighborhoods, and the damage caused by torrents to sewage systems and the resulting environmental pollution.
- 4- Establish an early warning system in cooperation with the international organizations, including climate monitoring stations for water, agriculture and the environment, and link them to a single system that promotes the ability to predict and measure critical changes.

منظمات المجتمع المدني تحذر من كارثة بيئية في عدن وتطالب بتدابير وقائية لمواجهة الكوارث الطبيعية وتغير المناخ

مع تكرار الكوارث التي خلفتها سيول الأمطار والمنخفض الجوي خلال الأسابيع الماضية في أكثر من منطقة في اليمن، وما خلفته من خسائر في الأرواح والممتلكات العامة والخاصة، فإننا في منظمات المجتمع المدني إذ نعبر عن خالص التعازي والمواساة لأسر الضحايا، فإننا نحذر من تفاقم الأوضاع الإنسانية في اليمن وترك البلد الذي يروح تحت وطأة الحرب لأكثر من خمسة أعوام وحيدا. كما نعلن شراكتنا القوية مع الجهات الحكومية والقطاع الخاص والمنظمات الدولية في مساعدة الأسر المتضررة ومعالجة ما خلفته السيول من أضرار. ونطالب في ذات الوقت بحزمة من التدابير الوقائية لمنع تكرار المأساة والشروع في حلول جذرية، مع التأهب لتنفيذ استجابة فاعلة في أوقات الطوارئ مستقبلا. على أن تتضمن الحزمة الآتي:

1. إنشاء صندوق للطوارئ ومواجهة الأعباء المالية والإنسانية الناتجة عن حالات الكوارث الطبيعية التي قد تواجه البلاد.
2. إعادة النظر في ملفات البناء العشوائي، والبدائي الواقعة في مجاري السيول، ومحاسبة المشيئين.
3. إعداد خطة استجابة عاجلة لمواجهة مخاطر نقض الأبنية والأضرار كالكوليرا والملاريا وحصى الكلى وغيرها، خصوصا في مدينة عدن بسبب ركود مياه الأمطار في الأحياء السكنية، والأضرار التي خلفتها السيول بشبكات الصرف الصحي وما يسببها من تلوث بيئي.
4. إنشاء نظام للإنذار المبكر وذلك بالتعاون مع المنظمات الدولية، ويشمل محطات رصد مناخية للمياه والزراعة والبيئة وربطها بنظام واحد يعزز القدرة على التنبيه بالتغيرات الحرجة وقياسها.
5. تنفيذ حملات تطوعية لإزالة أشجار السيسبان من مخارج العبارات والجسور وقنوات تصريف السيول.
6. استئاق التوسع العمراني في المدن بمخططات سكنية توقف البناء العشوائي وتضمن توفير كافة الخدمات.
7. إعداد منظمات ومؤسسات المجتمع المدني المحلية فرق من المتطوعين للتعامل مع الكوارث وفق المعايير الدولية.
8. إلزام كل هيئة ومصلحة ومؤسسة بتوفير مستلزمات الطوارئ وتخصيص عربتين أو أكثر ذات دفع رباعي، وأجهزة طاقة شمسية تحسبا لسقوط أبراج نقل الطاقة الكهربائية أو تضررها عند حدوث أي كارثة.
9. إعداد مشروعات لمواجهة التغيرات المناخية والبحث عن فرص التمويل التي يقدمها صندوق المناخ الأخضر والبرنامج الإنمائي للأمم المتحدة والبنك الدولي للتعاون والتنمية في هذا المجال.

مبادرات

في أكتوبر من العام 2020م، تبنت مؤسسة تعدين شباب مبادرة لمنظمات المجتمع المدني لمواجهة الكوارث الطبيعية وتغيرات المناخ

<https://reliefweb.int/report/yemen/civil-society-organizations-warn-environmental-disaster-aden-and-call-preventive>

Partners



Memberships



العضويات

الشركاء



Tamdeen Youth Foundation
مؤسسة تمدين شباب

Tamdeen Youth Foundation

Green Response...Environmental Sustainability

